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V Praze dne 17. března 2021 

Zápis ze 5. zasedání oborové rady doktorského studijního programu 

„Teoretické právní vědy – Finanční právo a finanční věda“ 

konané dne 17. března 2021 od 15 hod. online v MS Teams 

Přítomni přes MS Teams:  Karfíková, Marková, Boháč, Kohajda, Šimka, Trubač 

Omluven:    Mrkývka  

Zasedání oborové rady zahájila předsedkyně prof. Karfíková, přivítala všechny přítomné 

a konstatovala, že oborová rada je usnášeníschopná, protože se oborové rady účastní 

6 členů. Doc. Mrkývka se omluvil z důvodu výuky. Prezenční listina tvoří přílohu č. 1 k tomuto 

zápisu. S ohledem na aktuální epidemickou situace vysvětlila, že oborová se koná zcela 

distančně přes MS Teams. Následně se dotázala, zda má někdo námitky proti navrženému 

programu. Námitky nikdo nevznesl. Program zasedání byl schválen. 

Schválený program: 

1. Sdělení předsedkyně oborové rady  

2. Schvalování individuálních studijních plánů 

3. Schvalování mimořádných hodnocení individuálních studijních plánů 

4. Různé 

1. Sdělení předsedkyně oborové rady 

Prof. Karfíková přivítala přítomné členy oborové rady a informovala o plánovaných změnách 

ve složení oborové rady, které projednala již vědecká rada (předsedou oborové rady by se 

měl stát doc. Boháč, prof. Karfíková zůstane členkou oborové rady, prof. Markovou by měl 

nahradit doc. Štrkolec). 
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2. Schvalování individuálních studijních plánů 

Oborové radě byl předložen aktualizovaný individuální studijní plán doktoranda, jehož návrh 

studijního plánu byl na 4. zasedání oborové rady zamítnut. Rozhodnutí o tomto návrhu je 

uvedeno v tabulce, která tvoří přílohu č. 2 k tomuto zápisu. 

3. Schvalování mimořádných hodnocení individuálních studijních plánů 

Oborové radě byla předložena mimořádná hodnocení individuálních studijních plánů u tří 

studentů. Všem třem studentům byla v rámci mimořádného hodnocení uložena povinnost 

do konce února 2021 odevzdat disertační práci. Tuto povinnost s mírným zpožděním splnil 

pouze jeden student. Oborová rada ovšem přihlédla k aktuální epidemické situaci a k v jejím 

důsledku zhoršeným studijním podmínkám a po diskusi se usnesla, že všichni uvedení 

studenti budou hodnoceni stupněm „B“ s tím, že disertační práce budou obhájeny do konce 

září 2021. Pokud se tak nestane, bude oborová rada navrhovat ukončení studia. Rozhodnutí 

o uvedených návrzích je uvedeno v tabulce, která tvoří přílohu č. 3 k tomuto zápisu. 

4. Různé 

4.1. Komise pro přijímací řízení 

Přítomní členové oborové rady odsouhlasili složení komisí pro přijímací řízení do 

doktorského studijního programu: 

8. června 2021 předsedkyně – prof. Karfíková 

členové – doc. Boháč, JUDr. Vybíral 

náhradnice – prof. Marková 

náhradní termín 

22. června 2021 

předsedkyně – prof. Karfíková 

členové – doc. Boháč, JUDr. Vybíral 

náhradnice – prof. Marková 

 

4.2. Studijní záležitosti 

Prof. Karfíková konstatovala, že pro studenty doktorského studia byly vypsány přednášky 

z předmětu „„Teoretická a metodologická specifika vědy finančního práva“, a to dne 

6. dubna 2021 od 16 hodin (přednášející doc. Kohajda) a dne 20. dubna 2021 od 16 hodin 

(přednášející doc. Boháč). Tyto přednášky proběhnou online. 

Též byly vypsány termíny pro doktorandský seminář, a to dne 30. března 2021 a dne 

12. května 2021 vždy od 12 hodin (místnost č. 38). Doktorandské semináře proběhnou 

hybridní formou. 

Oborová rada vzala tyto informace na vědomí. 
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4.3. Nahrazení studijních povinností 

Prof. Karfíková informovala o usnesení Rady pro vnitřní hodnocení ohledně zahraničních 

stáží doktorandů: „Oborovým radám doktorského studia Rada pro vnitřní hodnocení UK 

doporučuje v případech hodných zvláštního zřetele, zejména pak v případech dlouhodobého 

omezení možností cestování zapříčiněného vnějšími vlivy, povinnost typu stáž dle čl. 13 odst. 

5 opatření rektora č. 13/2019 nahradit v individuálním studijním plánu povinností, která by 

byla vhodnou alternativou stáže. K tomuto kroku je doporučeno přistoupit zejména v těch 

případech, kde by došlo k překročení standardní doby studia, případně tam, kde by nesplnění 

této povinnosti znemožnilo přistoupit k obhajobě disertační práce nebo státní doktorské 

zkoušce. Za vhodné alternativy zahraniční stáže lze v souladu se zněním příslušného 

standardu v čl. 13 odst. 5 OR č. 13/2019 považovat zejména účast v mezinárodním vědeckém 

týmu, publikování v zahraničním periodiku (jako další povinnost), aktivní účast na zahraniční 

konferenci konané distančním způsobem. Lze doporučit v maximální míře využít 

mezinárodních kontaktů školících pracovišť a též pracovišť AV ČR.“. 

Vhodnou alternativou k účasti na konferenci pak může být účast doktoranda na SVOČ. 

4.4. Výuka interních doktorandů 

Prof. Karfíková upozornila na usnesení kolegia děkana ohledně výuky interních doktorandů: 

„Má-li doktorand v ISP schválenou výuku, je na katedrách, aby takovou možnost zajistily, byť 

třeba jen v podobě výuky několika témat či sdíleného vedení semináře. Vzhledem k tomu, že 

Univerzita Karlova klade důraz na studium a vlastní výzkum doktorandů, není výuka jejich 

stěžejní aktivitou. KD už před několika lety doporučilo výuku prezenčních doktorandů 

standardizovat v rozsahu 2 hodin týdně, za což náleží bonus ve výši 500 Kč k základní výměře 

stipendia. Výuka nad tento rozsah musí být vnímána jako dobrovolná, výjimečná a 

krátkodobá, protože může ohrožovat řádný průběh studia. Každopádně je nezbytné ji 

odměňovat na základě DPP či mimořádného stipendia.“. Katedra v souladu s tímto 

usnesením dlouhodobě postupuje. 

4.5. Termín dalšího zasedání 

Další zasedání oborové rady se bude konat dne 20. října 2021 od 15 hodin v místnosti č. 117 

(případně hybridním nebo distančním způsobem). 

Na program tohoto zasedání se plánuje  

- schvalování ročního hodnocení doktorandů, 
- případně žádosti o změny individuálních studijních plánů, příp. jiné žádosti studentů. 

Prof. Karfíková poděkovala všem přítomným za účast na zasedání a zasedání ukončila. 

Zapsali: Boháč, Špačková 

Schválila: Karfíková 


